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Protokół nr XLVIII/22 

z sesji nadzwyczajnej Rady Miejskiej w Morawicy 

z dnia 9 maja 2022 r. 

XLVIII sesja Rady Miejskiej w Morawicy została przeprowadzona z Sali Obrad  

w Samorządowym Centrum Kultury i Biblioteki w Morawicy (ul. Spacerowa 7), przy 

zastosowaniu zdalnego trybu obradowania. 

W posiedzeniu udział wzięli: radni Rady Miejskiej w Morawicy (wykaz radnych 

biorących udział w posiedzeniu w trybie zdalnym oraz lista obecności radnych biorących 

udział w posiedzeniu w trybie stacjonarnym, w załączeniu do protokołu), Burmistrz Miasta  

i Gminy Pan Marian Buras, Zastępca Burmistrza Pan Marcin Dziewięcki, Skarbnika Miasta  

i Gminy Morawica Pani Małgorzata Lisicka, Sekretarz Miasta i Gminy Morawica Pani Anna 

Kowalska, Kierownik Referatu Rolnictwa, Gospodarki Gruntami i Geodezji Pani Karolina 

Stolat oraz sołtys sołectwa Wola Morawicka Pan Jan Skuciński. 

PORZĄDEK POSIEDZENIA SESJI: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie protokołów z sesji Rady Miejskiej w Morawicy : 

a) z dnia 30 marca 2022 r.; 

b) z dnia 7 kwietnia 2022 r. 

3. Sprawozdania Burmistrza Miasta i Gminy Morawica o wykonaniu uchwał podjętych 

na sesji Rady Miejskiej w Morawicy : 

a) w dniu 30 marca 2022 r. 

b) w dniu 7 kwietnia 2022 r. 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Miasta i Gminy Morawica na lata 2022-2026. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta i Gminy Morawica 

na 2022 rok. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zakresu pomocy obywatelom Ukrainy  

w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XL/392/21 Rady 

Miejskiej w Morawicy z dnia 29 listopada 2021r. w sprawie wyrażenia zgody na 

ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Miasta 

i Gminy Morawica, oznaczonej działkami o numerach ewidencyjnych 224/848 o pow. 

0,0304 ha, 224/849 o pow. 0,0238 ha, 224/850 o pow. 0,0153 ha, 224/851 o pow. 

0,0200 ha, 224/852 o pow. 0,0200 ha, 224/853 o pow. 0,0200 ha, 224/854 o pow. 

0,0201 ha, 224/855 o pow. 0,0203 ha, 224/856 o pow. 0,0211 ha i 224/857 o pow. 

0,0034 ha położonej w obrębie geodezyjnym Bilcza na rzecz PGE Dystrybucja S.A. 

z siedzibą w Lublinie. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr VII/56/19 Rady 

Miejskiej w Morawicy z dnia 27 marca 2019 r. w sprawie zasad udzielania i rozmiaru 

obniżek i zwolnień tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze w szkołach i placówkach 

oświatowych prowadzonych przez Miasto i Gminę Morawica. 
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9. Sprawy różne: 

a. Informacje, komunikaty, wolne wnioski uczestników sesji. 

b. Informacje Przewodniczącego Rady Miejskiej w Morawicy. 

10. Zakończenie obrad. 

PRZEBIEG POSIEDZENIA SESJI: 

Ad. 1 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Morawicy Pan Bartosz Kruk dokonał otwarcia XLVIII 

sesji Rady Miejskiej w Morawicy i przywitał wszystkich obecnych. Następnie poprosił  

o sprawdzenie kworum. Przewodniczący Rady stwierdził, że XLVIII sesja Rady Miejskiej  

w Morawicy jest prawomocna, ponieważ bierze w niej udział 14 radnych.  

Obecni: 

1. Leszek Cygan 

2. Tomasz Domagała 

3. Wiesław Frankowicz 

4. Alicja Jamorska-Kurek 

5. Sebastian Król 

6. Bartosz Kruk 

7. Paweł Pajączkowski 

8. Marcin Piecyk 

9. Dorota Pietrzyk 

10. Piotr Polewczak 

11. Krzysztof Strąk 

12. Damian Woźniak 

13. Ryszard Znój 

14. Robert Żołądek 

Nieobecny: 
Łukasz Wojda 

Przewodniczący Rady poinformował, którzy radni biorą udział w sesji w trybie zdalnym: 

Leszek Cygan, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Paweł Pajączkowski, Piotr 

Polewczak, Krzysztof Strąk, Damian Woźniak oraz w trybie stacjonarnym: Tomasz 

Domagała, Sebastian Król, Bartosz Kruk, Marcin Piecyk, Dorota Pietrzyk, Ryszard Znój, 

Robert Żołądek. 

Ad. 2  
Przyjęcie protokołów z poprzedniej sesji Rady Miejskiej w Morawicy: 

a) z dnia 30 marca 2022 r.  

Przewodniczący Rady poinformował, że radni otrzymali protokół drogą mailową. Nie było 

pytań. 

 

Przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej w Morawicy z dnia 30 marca 2022 r. 

 

Wyniki głosowania 
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ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Sebastian 

Król, Bartosz Kruk, Paweł Pajączkowski, Marcin Piecyk, Dorota Pietrzyk, Piotr Polewczak, 

Krzysztof Strąk, Damian Woźniak, Ryszard Znój, Robert Żołądek 

NIEOBECNI (1) 

Łukasz Wojda, 

 

Protokół został przyjęty. Za głosowało 14 radnych. 

 

b) z dnia 7 kwietnia 2022 r.  

Przewodniczący Rady poinformował, że radni otrzymali protokół drogą mailową  

w celu zapoznania z nim. Nie było uwag. 

 

Przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej w Morawicy z dnia 7 kwietnia 2022 r. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Sebastian 

Król, Bartosz Kruk, Paweł Pajączkowski, Marcin Piecyk, Dorota Pietrzyk, Piotr Polewczak, 

Krzysztof Strąk, Damian Woźniak, Ryszard Znój, Robert Żołądek 

NIEOBECNI (1) 

Łukasz Wojda, 

 

Protokół został przyjęty. Za głosowało 14 radnych. 

 

Ad. 3 
Sprawozdania Burmistrza Miasta i Gminy Morawica o wykonaniu uchwał podjętych na sesji 

Rady Miejskiej w Morawicy: 

 

a) w dniu 30 marca 2022 r.;  

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Marian Buras przedstawił sprawozdanie (w załączeniu do 

protokołu). 

 

b) w dniu 7 kwietnia 2022 r. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Marian Buras przedstawił sprawozdanie (w załączeniu do 

protokołu). 

 

Ad. 4 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta  

i Gminy Morawica na lata 2022-2026. 

Przewodniczący Rady poprosił Panią Skarbnik o wyjaśnienia. 

Pani Skarbnik – celem dostosowania WPF do założeń budżetu w zakresie zadań wieloletnich 
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dokonano zmian w WPF w wykazie przedsięwzięć : 

- budowa ścieżek rowerowych – zwiększono wydatki o 170 tys. zł, do kwoty 3 mln 650 tys. 

zł; 

- wprowadzono nowe zadanie pn. „Uporządkowanie gospodarki wodno-ściekowej  

w Gminie Morawica cz. VII”, to zadanie będzie realizowane współudziale środków unijnych  

z programu Rozwoju Obszarów Wiejskich. To zadanie będzie dopiero realizowane  

w latach 2023-2024 (w 2023 r. – 1 200 000,00 zł, w 2024 r. – 750 000,00 zł). To kwoty 

planowane; 

- wprowadzono nowe zadanie pn.”Trwałość projektu – usługi opiekuńcze dla osób 

niesamodzielnych z terenu Miasta i Gminy Morawica”. Projekt realizowany był w MGOPS. 

Po zakończeniu projektu wymagana jest dwuletnia trwałość projektu, polegająca na tym że te 

osoby nadal będą miały zapewnione te usługi. Trwałość projektu finansowana jest z naszych 

środków. W latach 2022-2024 kwota planowana na realizacje tych zadań wynosi 418 459,50 

zł; 

- rozbudowa sieci wodociągowej, kanalizacji sanitarnej na terenie gminy – zwiększono kwotę 

wydatków inwestycyjnych o 400 tys. zł, z czego 198 tys. zł, to są wpłaty mieszkańców,  

w ramach inicjatyw lokalnych. To rozbudowa wodociągów i kanalizacji realizowana przez 

gminę w ramach inicjatyw lokalnych;  

- budowa wielofunkcyjnych boisk sportowych w miejscowości Łabędziów, Brudzów, 

Dyminy w Gminie Morawica – zwiększono kwotę wydatków o 145 tys. zł. 

To są wszystkie zmiany jakie zostały wprowadzone w przedsięwzięciach wieloletnich celem 

ich dostosowania do załącznika nr 3 w budżecie. 

Nie podjęto dyskusji nad projektem uchwały. 
 

Przewodniczący Rady poprosił o sprawdzenie kworum. Stwierdzono kworum w obradach 

uczestniczy 14 radnych. 

 

Przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta  

i Gminy Morawica na lata 2022-2026. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Sebastian 

Król, Bartosz Kruk, Paweł Pajączkowski, Marcin Piecyk, Dorota Pietrzyk, Piotr Polewczak, 

Krzysztof Strąk, Damian Woźniak, Ryszard Znój, Robert Żołądek 

NIEOBECNI (1) 

Łukasz Wojda, 

 

Uchwała nr XLVIII/463/22 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta  

i Gminy Morawica na lata 2022-2026 została podjęta. Za głosowało 14 radnych. Uchwała  

w załączeniu do protokołu. 

 

Ad. 5 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta i Gminy Morawica na 2022 

rok. 
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Przewodniczący Rady poprosił Panią Skarbnik o przedstawienie zmian w budżecie. 

Pani Skarbnik – zmiany w budżecie przedstawimy od zmian w dochodach : 

- zwiększenie o 2 003 404,00 zł i 234 719,00 zł - została zwiększona dotacja z budżetu 

państwa oraz dofinansowanie z UE do budowy ścieżek rowerowych na terenie Miasta  

i Gminy Morawica; 

- zmniejszenie o 10 tys. zł, ze względu na pomyłkowe zawyżenie subwencji oświatowej na 

poprzedniej sesji; 

- kwota 43 383,00 zł nowy program dofinansowany z funduszu przeciwdziałania COVID-19, 

będzie realizowany przez MGOPS pn.”Korpus Wsparcia Seniora”; 

- 198 tys. zł wpłaty mieszkańców na realizację zadań kanalizacji, w ramach lokalnych 

inicjatyw; 

- kwota 43 822,00 zł to planowane dofinansowanie z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska do naszego zadania gminnego – 

usuwanie azbestu. 

Strona wydatków : 

-  64 178,86 zł to zwiększenie środków na zadania inwestycyjne roczne po przetargach; 

- zwiększenie na budowie ścieżek rowerowych, przeniesienie finansowania z wkładu 

własnego na wkład unijny i budżetu państwa; 

- 1 230,00 zł zwiększenie na aktualizacje do projektu tego zadania; 

- kwota 3 690,00 zł aktualizacja wniosku do termomodernizacji budynków komunalnych; 

- zmiana między paragrafami, gdyż w funduszu sołeckim w Bilczy kwota przeznaczona na 

zakup wyposażenia zostaje przekazana na opłaty za media, energię elektryczną, gaz, ze 

względu na wzrost tych opłat; 

- kwoty planowane na przeglądy techniczne wszystkich budynków OSP (kwota na 

inwestycje, to dofinansowanie do zakupu blaszaka dla OSP Dębska Wola, zakup za 5 207,00 

zł dławika dla OSP Bilcza); 

- zmniejszenie w Dębskiej Woli środków z subwencji, a zwiększenie o 1 200,00 zł na remont 

schodów przed budynkiem przedszkola w Bilczy; 

- 29 369,09 zł w związku z uzyskaniem w zeszłym roku dodatkowych środków związanych  

z tzw. „małpek alkoholowych”. Te środki mogą być wydatkowane na realizację gminnego 

programu. Zwiększamy dla MGOPS ten gminny program z niewykorzystanych dochodów  

z roku poprzedniego; 

- wprowadzenie zadania ze środków COVID-19 na Korpus Wsparcia Seniora; 

- 10 tys. zł usługi w sprawie ekspertyz na potrzeby kanalizacji; 

- 400 tys. zł zwiększenie środków na realizację lokalnych inicjatyw; 

- przeniesienie między paragrafami z bieżących zadań funduszu sołeckiego Bilcza na zakup 

kosiarki, która będzie zakupem inwestycyjnym, ze względu na kwotę ponad 3 500,00 zł ; 

- 52 tys. zł to dwa nowe zadania inwestycyjne budowa oświetlenia ulicznego na ul. 

Akacjowej w Bieleckich Młynach i budowa oświetlenia ulicznego na ul. Dąbrówka  

w Radomicach; 

- kwota 9 055,20 na zadanie usuwanie azbestu; 

- 20 tys. zł nowe zadanie inwestycyjne zadaszenie świetlicy w Brzezinach; 

- 5 tys. zł zabezpieczone na zakup energii elektrycznej na muszle koncertową w Morawicy, ze 

względu na wzrost cen energii; 

- 145 tys. zł zwiększenie środków na budowę boisk wielofunkcyjnych w miejscowości 

Łabędziów, Brudzów i Dyminy. 

 

Rozpoczęto dyskusję nad projektem uchwały. 

W dyskusji wzięli udział: 
- Radny Robert Żołądek – czym uzasadnione są niektóre zadania w planie rocznym, które się 
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pojawiły m.in. przebudowa ul. Sportowej w Brzezinach za prawie 50 tys. zł, budowa 

chodnika w Bilczy za 30 tys. zł, budowa oświetlenia w Radomicach za kwotę 30 tys. zł. 

Dlaczego te zadania wprowadzane są teraz, gdzie tworzenie budżetu mamy pod koniec roku  

i mamy czas, aby zgłaszać i publikować wszelkie zadania. Tutaj pojawia się coś, co nie było 

nikomu wcześniej przedstawiane. Druga kwestia związana z budżetem, to zadanie jest jeszcze 

realizowane. Przebieg zadania inwestycyjnego pn.”Przebudowa ul. Niebieskiej w Morawicy”. 

Czy te prace są już zakończone, jak to zostało wykonane i jakie są ewentualne uwagi? Razem 

z kolegą Przewodniczącym Rady widzimy tam wiele niedociągnięć i elementów, które 

powinny zostać wykonane, a nie zostały wykonane. Czy to przeznaczenie, funkcja, cel został 

zrealizowany? Ponieważ rozmawiając z kierowcami, którzy mówią że to podniesienie nie 

eliminuje zmniejszenia prędkości pojazdów, które wjeżdżają na to skrzyżowanie. Ta droga, 

na którą wyłożyliśmy dużo pieniędzy jezdnia asfaltowa ma szerokość 5 m. W dzisiejszych 

czasach budujemy, remontujemy drogi o szerokości 5 m, zwłaszcza że jest to droga o bardzo 

dużym natężeniu ruchu. Efektem tego jest, że wysokie samochody, które się nie mieszczą na 

tym odcinku przy tzw. mijaniu uszkadzają, krzywią znaki drogowe, które zostały tam już 

umieszczone.  

- Pani Skarbnik – zwróciła uwagę, że zadania drogowe które wymienił Pan Radny nie były 

wprowadzone tą sesją, to są zadania które były już w budżecie. Zostały na nie zwiększone 

tylko środki po przetargach. Te zadania nie są zadaniami nowymi, one były już w budżecie. 

- Zastępca Burmistrza – jeśli chodzi o budowę ul. Niebieskiej – to zadanie jest w trakcie. To 

jest czas żeby zgłaszać uwagi do pracowników, którzy się u nas tym zajmują, do inspektora 

nadzoru – przekażemy, sprawdzimy co jest wykonywane zgodnie z dokumentacją techniczną. 

Dyskusję na ten temat przeniesiemy na rady budowy, które odbywają się tam co jakiś czas. 

Prosiłbym w tym trybie do pracowników zgłosić swoje uwagi. Natomiast jeśli chodzi o 

zadania, które pojawiają się w trakcie roku, dobrze Państwo wiecie że budżet zmieniany jest 

na każdej sesji. Czasami pojawiają się zadania, czasami się je usuwa, zwiększane są środki, 

zmniejszane na wykonywane zadanie, zależy to od przebiegu realizacji danego zadania. 

Natomiast co do odcinków oświetleniowych mamy współpracę z firmami, które zajmują się 

wykonywaniem instalacji światłowodowych. Oni i my korzystamy z istniejących słupów, 

które są własność zakładów energetycznych bądź też budujemy swoje słupy, które też za 

naszą zgoda wykorzystywane są przez firmy, które na naszym terenie budują i świadczą 

usługi związane z dostępem do sieci światłowodowej. Czasami mamy propozycje od tych 

firm, aby wspólnie realizować jakieś przedsięwzięcie. Wspólnie wykorzystywać te słupy, 

które powstają w ramach inwestycji jako możliwość podwieszenia kabla światłowodowego. 

Tak jest z ul. Dąbrówką, ul. Słoneczną i ul. Kwiatową w Obicach.  

- Radna Alicja Jamorska-Kurek – w sprawie zadania przebudowa ul. Sportowej  

w Brzezinach, to zadanie zostało wprowadzone w tym roku na sesji 30 marca, ale wtedy 

wartość tego zadania wynosiła 20 tys. zł. Czy zmienił się zakres tego zadania, czy wtedy to 

zadanie było niedoszacowane że zwiększamy wartość tego zadania na 49 tys. zł? W sprawie 

oświetlenia ulicznego w Bieleckich Młynach ul. Akacjowej i w Radomicach ul. Dąbrówka – 

czy te zadania dotyczą opracowania dokumentacji projektowej czy realizacji? W sprawie 

zadania wykonanie zadaszenia świetlicy w Brzezinach – czy to jest realizacja, czy 

opracowanie dokumentacji? Jeśli jest to dokumentacja czy zostało ono doszacowane?  

- Zastępca Burmistrza – jeśli chodzi o ul. Sportową w Brzezinach mamy do czynienia  

z projektem w ramach, którego chcielibyśmy wykonać dokumentację projektową na budowę 

sieci kanalizacyjnej, fragment wodociągu, w ramach dużego zadania jakie zgłaszamy do 

programu rozwoju obszarów wiejskich związanych z budową sieci kanalizacyjnych  

i częściowo wodociągowej. Mamy dokumentację projektową na przejście pod torami  

i budowę kanalizacji sanitarnej ul. Zastawie w Obicach. Pojawiła się możliwość uzupełnienia 

złożonego wniosku. Z PROW można budować odcinki sieci kanalizacyjnej i wodociągowej, 
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które znajdują się poza granicami aglomeracji Morawica. Początkowo było 20 tys. zł, bo 

myśleliśmy o mniejszym odcinku. W trakcie rozmów z projektantami zdecydowaliśmy się  

o zwiększenie tego zakresu i połączenia z pompownią ścieków, która powstała przy 

poprzedniej edycji Programu Rozwój Obszarów Wiejskich. Przedłużył się ten odcinek 

dwukrotnie od ul. Sportowej do ul. Leśnej, stąd zwiększone koszty wykonania dokumentacji 

projektowej. W tym roku dokumentacje związane z wykonaniem dróg czy sieci 

kanalizacyjnej znacznie podrożały w stosunku do tego co było w poprzednich latach. 

Oświetlenie ul. Akacjowej w Bieleckich Młynach mieliśmy dokumentację projektową (to 

były połączone zadania ul. Akacjowej i ul. Brzozowej na kwotę ponad 70 tys. zł) 

zdecydowaliśmy o ich rozdzieleniu i realizacji etapami. W tym roku na podstawie posiadanej 

dokumentacji wykonamy fragment tego oświetlenia przy samej ul. Akacjowej. Przy  

ul. Dąbrówka ta dokumentacja nie była jeszcze gotowa. Teraz kończymy przygotowywanie 

tej dokumentacji, potrzebne są zmiany. Na tym etapie chcemy wstawić same słupy, które 

mogą również służyć do podwieszenia światłowodu.  

- Radny Robert Żołądek – temat ul. Niebieskiej – proszę o zorganizowanie spotkania 

roboczego na miejscu, aby skonfrontować wszelkie założenia projektowe z tym co mamy na 

dzień dzisiejszy, jeżeli chodzi o zakres wykonanych prac i złożyć, przyjąć i przedyskutować 

te uwagi, które posiadamy.   

- Radna Dorota Pietrzyk – w sprawie wprowadzonych oświetleń. Na spotkaniu dotyczącym 

oświetleń było mówione, że nie ma możliwości na pozyskanie dofinansowań na pozostałe 

odcinki. Razem z Przewodniczącym Rady zrezygnowaliśmy z odcinków na naszym terenie 

m.in. na ul. Kamiennej w Zaborzu gdzie część pieniędzy jest przeznaczona na budowę  

z funduszu sołeckiego i tam każde dodatkowe pieniądze byłyby uzupełnieniem tego funduszu. 

Jestem przeciwna, aby przeznaczać na ul. Akacjową nie wiem dlaczego, a nie na ul. 

Kamienną w Zaborzu części środków, które mogłyby również być zrealizowane. W sprawie 

ul. Dąbrówka – w jakim zakresie jest ta współpraca, jak to wygląda kwotowo, kto realizuję tą 

budowę, czy firma NEXERA partycypuje w kosztach wykonania tego oświetlenia? 

Inwestycja w Brzezinach – zadaszenie – było już kiedyś takie zadanie, na które zostały 

przekazane środki. Co to za inwestycja, na czym ma polegać? 

- Zastępca Burmistrza – ul. Dąbrówka, każdy robi swój zakres. Nie wiem ile będzie kosztował 

ten zakres, który wykonuje firma. My robimy, to co do nas należy ustawiamy słupy. Tu nie 

wchodzi firma NEXERA. Firma NEXERA działa przy ul. Słonecznej i ul. Kwiatowej  

w Obicach. To zależy od lokalizacji, warunków wykonywania i od tego na co w danej 

lokalizacji firma może sobie pozwolić. Przy ul. Dąbrówka wchodzi do wykonania 3-4 słupy. 

Jeśli chodzi o zadaszenie w brzezinach, to chodzi o wykonanie fragmentu zadaszenia nad 

wejściem do świetlicy. Jeśli chodzi o oświetlenie to ul. Kamienna w Zaborzu, ul. Korneckiego 

w Morawicy to są zadania o wartości ponad 100 tys. zł i wystąpiliśmy o dofinansowanie do 

budowy tych oświetleń z Programu Polski Ład. 

- Radna Alicja Jamorska-Kurek – w sprawie wykonania zadaszenia w świetlicy w Brzezinach, 

czy te środki są na projekt czy na realizację projektu? Jeśli na realizację, czy jest już 

wykonany projekt? 

- Zastępca Burmistrza – projektu nie ma. Przygotujemy dokumentację projektową potem 

będziemy realizować. 

- Radna Alicja Jamorska-Kurek – te pieniądze są na dokumentację czy realizację? 

- Zastępca Burmistrza – mamy nadzieje, że starczy na jedno i drugie. 

Na tym zakończono dyskusję. 
 

Przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta i Gminy Morawica na 2022 
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rok. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Sebastian Król, Bartosz Kruk, 

Paweł Pajączkowski, Marcin Piecyk, Piotr Polewczak, Krzysztof Strąk, Damian Woźniak, 

Ryszard Znój, Robert Żołądek 

PRZECIW (1) 

Alicja Jamorska-Kurek 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Dorota Pietrzyk 

NIEOBECNI (1) 

Łukasz Wojda 

 

Uchwała nr XLVIII/464/22 w sprawie zmian budżetu Miasta i Gminy Morawica na 2022 

rok została podjęta. Za głosowało 12 radnych. Uchwała w załączeniu do protokołu. 

 

Ad. 6 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zakresu pomocy obywatelom Ukrainy  

w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa. 

Przewodniczący Rady poprosił Panią Skarbnik o wyjaśnienia tego punktu. 

Pani Skarbnik – RIO wydało opinię, że z rezerwy na zarządzanie kryzysowe gminy mogą 

uruchamiać środki na pomoc Ukrainie w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego 

państwa. W związku z tym, że ta pomoc może być okazywana w różnym zakresie,  

a szczególnie w organizowaniu pomocy humanitarnej, transporcie darów, żeby móc 

przeznaczyć środki na te wydatki z rezerwy kryzysowej konieczna jest uchwała rady 

miejskiej w sprawie zakresu pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym 

na terytorium tego państwa. Katalog tej pomocy jest zwiększony, aczkolwiek nie jest 

powiedziane, ze wszystkie z tych punktów będą w ramach tego zakresu realizowane. 

Nie było pytań. 
 

Przystąpiono do głosowania.  

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zakresu pomocy obywatelom Ukrainy  

w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Sebastian 

Król, Bartosz Kruk, Paweł Pajączkowski, Marcin Piecyk, Dorota Pietrzyk, Piotr Polewczak, 

Krzysztof Strąk, Damian Woźniak, Ryszard Znój, Robert Żołądek 

NIEOBECNI (1) 

Łukasz Wojda 
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Uchwała Nr XLVIII/465/22 w sprawie zakresu pomocy obywatelom Ukrainy  

w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa została podjęta. Za głosowało 

14 radnych. Uchwała w załączeniu do protokołu. 

 

Ad. 7 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XL/392/21 Rady Miejskiej  

w Morawicy z dnia 29 listopada 2021r. w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie 

służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Miasta i Gminy Morawica, 

oznaczonej działkami o numerach ewidencyjnych 224/848 o pow. 0,0304 ha, 224/849 o pow. 

0,0238 ha, 224/850 o pow. 0,0153 ha, 224/851 o pow. 0,0200 ha, 224/852 o pow. 0,0200 ha, 

224/853 o pow. 0,0200 ha, 224/854 o pow. 0,0201 ha, 224/855 o pow. 0,0203 ha, 224/856  

o pow. 0,0211 ha i 224/857 o pow. 0,0034 ha położonej w obrębie geodezyjnym Bilcza na 

rzecz PGE Dystrybucja S.A. z siedzibą w Lublinie. 

Przewodniczący Rady poprosił Panią Karolinę o informacje. 

Pani Karolina Stolat – Kierownik Referatu Rolnictwa, Gospodarki Gruntami  

i Geodezji – przedmiotem niniejszej uchwały jest sprostowanie oczywistej omyłki pisarskiej. 

Sprostowanie tej omyłki polega na tym, że błędnie wskazano nr działki 224/851, właściwy 

numer działki na której winna być ustanowiona służebność przesyłu , to nr 224/854. 

Nie było pytań. 
 

Przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XL/392/21 Rady Miejskiej  

w Morawicy z dnia 29 listopada 2021r. w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie 

służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Miasta i Gminy Morawica, 

oznaczonej działkami o numerach ewidencyjnych 224/848 o pow. 0,0304 ha, 224/849 o pow. 

0,0238 ha, 224/850 o pow. 0,0153 ha, 224/851 o pow. 0,0200 ha, 224/852 o pow. 0,0200 ha, 

224/853 o pow. 0,0200 ha, 224/854 o pow. 0,0201 ha, 224/855 o pow. 0,0203 ha, 224/856  

o pow. 0,0211 ha i 224/857 o pow. 0,0034 ha położonej w obrębie geodezyjnym Bilcza na 

rzecz PGE Dystrybucja S.A. z siedzibą w Lublinie. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Sebastian 

Król, Bartosz Kruk, Paweł Pajączkowski, Marcin Piecyk, Dorota Pietrzyk, Piotr Polewczak, 

Krzysztof Strąk, Damian Woźniak, Ryszard Znój, Robert Żołądek 

NIEOBECNI (1) 

Łukasz Wojda 

 

Uchwała Nr XLVIII/466/22 w sprawie zmiany uchwały Nr XL/392/21 Rady Miejskiej  

w Morawicy z dnia 29 listopada 2021r. w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie 

służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Miasta i Gminy Morawica, 

oznaczonej działkami o numerach ewidencyjnych 224/848 o pow. 0,0304 ha, 224/849 o pow. 

0,0238 ha, 224/850 o pow. 0,0153 ha, 224/851 o pow. 0,0200 ha, 224/852 o pow. 0,0200 ha, 

224/853 o pow. 0,0200 ha, 224/854 o pow. 0,0201 ha, 224/855 o pow. 0,0203 ha, 224/856  

o pow. 0,0211 ha i 224/857 o pow. 0,0034 ha położonej w obrębie geodezyjnym Bilcza na 

rzecz PGE Dystrybucja S.A. z siedzibą w Lublinie została podjęta. Za głosowało 14 radnych. 
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Uchwała w załączeniu do protokołu. 

 

Ad. 8 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr VII/56/19 Rady Miejskiej  

w Morawicy z dnia 27 marca 2019 r. w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek  

i zwolnień tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycielom, którym 

powierzono stanowiska kierownicze w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych 

przez Miasto i Gminę Morawica. 

Przewodniczący Rady poprosił o wyjaśnienia Panią Sekretarz.  

Pani Sekretarz – to analogiczna sytuacja do roku szkolnego 2020/2021. Uchwałą  

z 2019 r. ustalono tygodniowy obniżony wymiar godzin dla dyrektorów, który wynosi  

4 godziny. W związku z trudną sytuacją finansową szkoły w Obicach w uzgodnieniu  

z dyrektorem szkoły (dyrektor jest jedynym nauczycielem posiadającym kwalifikacje do 

nauczania historii) – dyrektor wyraził zgodę na podwyższenie tych godzin dydaktycznych. 

Wtedy tygodniowy obniżony wymiar godzin dydaktycznych dla dyrektora szkoły w Obicach 

wyniósłby 7 godzin. 

Nie było pytań. 
 

Przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr VII/56/19 Rady Miejskiej  

w Morawicy z dnia 27 marca 2019 r. w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek i 

zwolnień tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycielom, którym 

powierzono stanowiska kierownicze w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych 

przez Miasto i Gminę Morawica. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Sebastian 

Król, Bartosz Kruk, Paweł Pajączkowski, Marcin Piecyk, Dorota Pietrzyk, Piotr Polewczak, 

Krzysztof Strąk, Damian Woźniak, Ryszard Znój, Robert Żołądek 

NIEOBECNI (1) 

Łukasz Wojda 

 

Uchwała Nr XLVIII/467/22 w sprawie zmiany uchwały nr VII/56/19 Rady Miejskiej  

w Morawicy z dnia 27 marca 2019 r. w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek  

i zwolnień tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycielom, którym 

powierzono stanowiska kierownicze w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych 

przez Miasto i Gminę Morawica została podjęta. Za głosowało 14 radnych. Uchwała  

w załączeniu do protokołu. 

 

Ad. 9 
Sprawy różne: 

 

a) Informacje, komunikaty, wolne wnioski uczestników sesji; 

- Radny Ryszard Znój – w dniu 22 maja 2022 r. odbędzie się koncert pieśni maryjnych  

w kościele parafialnym w Brzezinach, po mszy świętej o godz. 16.00. weźmie udział  
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16 zespołów z terenu gminy i spoza terenu. Na ten koncert w imieniu organizatorów 

serdecznie zapraszam Państwa radnych, sołtysów, pracowników urzędu i wszystkich 

mieszkańców naszej gminy. 

- Radny Robert Żołądek – w formie komunikatu przedstawił listę zapytań, którą kieruje do 

Pana Burmistrza.  

Dzisiejsze zapytania dotyczą ostatnio bardzo często wypowiadanego tematu a mianowicie: 

Budynku Oficyny Dworskiej w Parku w Morawicy  

- Jaki jest lub będzie łączny koszt wyremontowania, odnowienia czy też adaptacji budynku 

starej Oficyny Dworskiej wybudowanej w 1858 r.? Przypomnę, że w roku 2014 Gmina 

Morawica wydała blisko 3 mln zł na rewitalizacje parku oraz odnowienie niezwykle ważnej  

z punktu widzenia historii oficyny dworskiej. Jak czytamy w artykule Wiadomości 

Morawickich z listopada tamtego roku: „pomieszczenia w podziemiach i na parterze 

odnowionej oficyny przeznaczone są na kawiarnię”;  

- Jaki dochód wygenerowały wyremontowane pomieszczenia oficyny dworskiej, 

przeznaczone na kawiarnię od tamtej daty do dnia dzisiejszego?;  

- Jaki był średni miesięczny oraz łączny dotychczasowy koszt utrzymania całego tego 

budynku?;  

- Komu lub pod jaki rodzaj działalności dedykowany jest kolejny kosztowny remont i jakie są 

planowane miesięczne dochody do budżetu Miasta i Gminy Morawica z tytułu dzierżawy tej 

powierzchni?;  

- Na kiedy planowane jest oddanie tej powierzchni w budynku Oficyny Dworskiej nowemu 

dzierżawcy? 

Kiedyś usłyszałem zdanie, że „Tajemnica naszego życia polega na ciągłym poszukiwaniu 

piękna”. Idąc w ślad tej teorii, chciałbym jako radny konsekwentnie pomagać w dbaniu  

o porządek i kreowaniu piękna wokół nas w celu poprawy wizerunku naszego Miasta i Gminy 

- Czy i kiedy planowana jest wymiana zniszczonych lamp wokół budynku Centrum 

Samorządowego? Lampy te są słabej jakości a przez to nietrwałe, dlatego nie ma się co 

dziwić, że większość z nich nadaje się do całkowitej wymiany;  

- Czy i kiedy planowane jest usunięcie starych, uschniętych lub schorowanych drzew przed 

budynkiem Centrum Samorządowego i posadzenie w ich miejsce nowych, zdrowych 

jednostek?;  

- Czy możliwa jest poprawa jakości istniejących trawników przed i wokół budynku Centrum 

Samorządowego?;  

- Czy i kiedy możliwe jest zagospodarowanie skarpy wzdłuż parku, od ulicy Złotej?;  

- Czy i kiedy możliwe jest wybudowanie drugiego wejścia do Parku Miejskiego od strony 

południowo-wschodniej?  

Wszystkie te tematy, pytania które teraz przedstawiam, były przedmiotem punktów 

zgłaszanych, co roku do budżetu Miasta i Gminy Morawica. Szereg spraw, które tutaj 

poruszam, poruszane były również przez mieszkańców w bezpośrednim kontakcie  

z Burmistrzem poprzez „Pytania do Burmistrza”. 

Co dalej z budową obwodnicy Brzeziny-Wola Morawicka? Sytuacja jest gorsza niż mi się 

wydawało. Wąskie gardło na odcinku drogi krajowej zostało przesunięte w stronę Morawicy. 

Problem korków będzie jeszcze bardziej poważny, zwłaszcza w weekendy, piątki i nie tylko. 

Cierpią na tym sąsiednie osiedla, miejscowości. Podkreślam, że na osiedlu nad Morawką, 

gdzie mieszkam, w godzinie między 7.00-8.00 nie da się wyjechać z prywatnej posesji. 

Czy jest już opracowany harmonogram kontroli placów zabaw? Czy wiemy, kto tym razem 

będzie odpowiedzialny za te place zabaw i kto będzie wykonywał wszelkie naprawy? Kwestie 

wykaszania trwa, w większości miejscowości zostały rozstrzygnięte i załatwione. 

- Zastępca Burmistrza – ze względów formalnych nie mogę udzielić odpowiedzi na Pana 

pytania. Tak jak Burmistrz zapowiadał, ma Pan możliwość pozostania po sesji  



12 

 

i porozmawiamy o tych tematach. Formę zadawania pytań i interpelacji do Burmistrza,  

to wszyscy znamy.  

 

b) Informacje Przewodniczącego Rady Miejskiej w Morawicy – brak informacji. 

 

Ad. 10 
Przewodniczący Rady podziękował wszystkim za udział w posiedzeniu i zakończył obrady 

XLVIII sesji Rady Miejskiej w Morawicy.  

Na tym protokół zakończono. Protokół sporządziła: Małgorzata Orlińska 

  


